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Abstract:                

                              
The aim of this study was to evaluate the effect of different inoculum sources on different 

types of organic waste in the anaerobic digestion process. Tree different inoculums (horse 

manure, cow manure, and sludge from municipal wastewater plan) were applied as inoculums 

and their effects were evaluated in batch reactors on food waste (FW), orange peels (OP), 

coffee grounds (CG), duckweed (LG), and seagrass (SG). The results indicated that cow 

manures were more suitable than the two other inoculums. Reactors inoculated with digested 

cow manures achieved higher, biogas production and COD degradation. Reactors inoculated 

with LG achieved the highest biogas production (7423 mL/g TVS) 

The chemical and physical structure of these wastes, which is mainly composed of lignin, 

cellulose, and hemicellulose, is difficult for bacterial degradation; therefore, the source of an 

inoculum will affect the digestion results of these molecules. A suitable inoculum can 

increase the degradation rate, enhance biogas production, shorten the starting time, and make 

the digestion process more stable. 

 

 

 

 

 

 

 

Résumé: 
Le but de cette étude était d'évaluer l'effet de différentes sources d'inoculum sur différents 

types de déchets organiques dans le processus de digestion anaérobie. Trois inocula différents 

(fumier de cheval, fumier de vache et des boues du plan d'assainissement municipal) ont été 

appliqués comme inocula et leurs effets ont été évalués dans des réacteurs discontinus sur les 

déchets alimentaires (FW), les épluchures d'orange (OP), marc de café (CG), lentilles d'eau 

(LG) et herbiers marins (SG). Les résultats ont indiqué que le fumier de vache était plus 

approprié que les deux autres inocula. Les réacteurs inoculés avec du fumier de vache digéré 

ont atteint une production de biogaz plus élevée et une dégradation de la DCO. Les réacteurs 

inoculés avec LG ont atteint la production de biogaz la plus élevée (7423 mL/g TVS). 

La structure chimique et physique de ces déchets, principalement composée de lignine, la 

cellulose et l'hémicellulose sont difficiles à dégrader par les bactéries; par conséquent, la 

source d'un l'inoculum affecte les résultats de la digestion de ces molécules. Un inoculum 

approprié peut augmenter le taux de dégradation, améliorer la production de biogaz, 

raccourcir le temps de démarrage et rendre le processus de digestion plus stable.


